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Český  svaz  chovatelů 
ÚOK chovatelů drůbeţe 

Maškova 3, 182 53 Praha 8 – Kobylisy 
tel. 284 683 437                                          fax 284 681 451 

IČO: 00443204,    bank. spojení:  KB, Praha 8,     č. ú. 635-081/0100 

                                                                                                            V Praze 12. února 2004 

 
 

Zápis 
z volební konference chovatelů drůbeže, 

 

která se konala v sobotu 17. ledna 2004 ve velké zasedací místnosti sekretariátu 
ÚV ČSCH v Praze 8 – Kobylisích. 

 

Přítomni - dle prezenční listiny (54 delegátů OO ČSCH -71%, 16 delegátů z chovatelských 

                  klubů, 16 kandidátů do nové ÚOK CHD a RK, členové dosavadní ÚOK CHD a 

                  RK 

Host -        Ing. Jaroslav Kratochvíl, CSc. 

Omluveno – 5 delegátů z OO ČSCH, 1 delegát z chovat. klubu, 2 členové stávající ÚOK  

 

 

PROGRAM:  1. Zahájení a kontrola usnesení z minulého jednání 

                       2. Volba pracovních komisí – mandátové, volební a návrhové   t 

                       3. Zpráva o činnosti ÚOK CHD za uplynulé volební období 

                       4. Zpráva o činnosti sboru posuzovatelů drůbeže 

                       5. Zpráva revizní komise odbornosti 

                       6. Představení kandidátů do nové ÚOK CHD a RK 

                       7. Diskuse 

                       8. Volby do nové ÚOK CHD a RK 

                       9. Usnesení 

                      10. Závěr 

 

 

Ad 1.) Zahájení a kontrola usnesení z minulého jednání 

   Volební konferenci chovatelů drůbeţe zahájil v 10.00 hod. Ing. František Šonka, předseda ÚOK 

CHD, uvítáním přítomných. Ivan Pavel, pověřený řízením schůze, poté přistoupil ke kontrole 

usnesení z minulé volební konference, jeţ se konala 23. ledna 1999 v Praze. 

Volební konference uloţila: 

- nově zvolené ÚOK CHD urychleně zpracovat organizační řád odbornosti a plán práce vţdy 

na jednoleté období – splněno 

- plynule navázat na činnost předcházející ÚOK CHD ve věci testování drůbeţe a pořádání 

celostátních výstav – splněno 

- zlepšit spolupráci ÚOK CHD s chovatelskými kluby a OO ČSCH – spolupráce s kluby se 

příliš nezlepšila 

- ÚOK CHD vydat nový Vzorník plemen drůbeţe – nesplněno 

- zajistit účast člena ÚOK CHD na zasedání Evropského chovatelského svazu – splněno 

Volební konference doporučila: 

- zveřejnit v chovatelském tisku podrobné hodnocení EV 1998 – diskutabilní 

- ÚV ČSCH zajistit při velkých výstavách všem odbornostem rovnocenné podmínky - 

splněno 

 

  

Ad 2.) Volba pracovních komisí – mandátové, volební a návrhové 

- Do mandátové komise byli navrţeni a poté schváleni – Jaroslav Bayer, Ing. Miloslav Pirkl, 

Ing. Martin Zábrana. 

 

 

 

 



 

 

- Do volební komise byli navrţeni a poté schváleni – Mgr. Zdeněk Nečas, Pavel Promberger, 

Robert Vícha. 

- Do návrhové komise byli navrţeni a poté schváleni – Dušan Barcuch, Miloslav Hertl, Ing. 

Richard Konrád. 

   Ivan Zábrana, zástupce Klubu chovatelů sebritek, vystoupil s návrhem, aby volební konference 

odhlasovala, ţe zástupci klubů budou mít na konferenci nikoliv hlas poradní, ale hlas volební, 

jelikoţ kluby mají v ČSCH významnou a nezastupitelnou úlohu. Ing. Eliška Stejskalová vysvětlila, 

ţe tímto krokem by byly porušeny Stanovy ČSCH. Členové klubů jsou současně členy ZO ČSCH a 

ty zastupují delegáti OO ČSCH. Změny Stanov ČSCH mohou být přijaty na Valné hromadě Svazu. 

Dále Ivan Zábrana navrhnul, aby prostor k diskusi byl dán po kaţdém bodu programu. Většina 

členů volební konference tento návrh zamítla. Poté delegáti odsouhlasili program volební 

konference chovatelů drůbeţe.   

                                    

           

Ad 3.) Zpráva o činnosti ÚOK CHD za uplynulé volební období 

   Ing. František Šonka přednesl zprávu, kterou zahájil rekapitulací pracovní náplně jednotlivých 

členů ÚOK CHD a RK. 

- Ing. Jan Bouma (předseda RK) - revize činnosti a revize hospodaření ÚOK CHD. 

- Pavel Hrubeš - garant pro uznávací řízení kontrolovaných chovů, vyhodnocení delegací 

posuzuzovatelů. 

- Jiří Kaštovský - člen RK, člen zkušební komise v CKSCHDM.   

- Ing. Richard Konrád – činnost na úseku Plemenné knihy drůbeţe.  

- Ivan Pavel (předseda sboru posuzovatelů) - školení posuzovatelů, Vzorník plemen drůbeţe, 

uznávací řízení genetických zdrojů drůbeţe.      

- Ing. František Šonka - propagace odbornosti, spolupráce s testovací stanicí, MTSD v Ústrašicích, 

SZCH. 

- Ladislav Štolba - garant pro uznávací řízení kontrolovaných chovů, příprava adeptů, příprava, 

posuzování na celostátních výstavách 

- Ing. František Tuláček - příprava adeptů, propagace v časopise Chovatel, Vzorník plemen 

drůbeţe. 

- Robert Vícha - garant pro uznávací řízení, testování drůbeţe v Opavě. 

- Ivan Zábrana - účast na jednáních Evropského chovatelského svazu, v roce 2000 odstoupil. 

- Jaroslav Bayer (nahradil v ÚOK CHD Ivana Zábranu) - garant pro uznávací řízení k. chovů, 

připravuje nákupní trhy plemenné drůbeţe v Hodoníně, odborné zájezdy na německé výstavy, 

garant na CV. 

- Ing. PhD. Iveta Findová-Prombergerová - odborná spolupracovnice komise, nahradila Ivana 

Zábranu jako zástupce v Evropském chovatelském svazu. 

- Ing. Vladimír Zich - na starosti chovatelské kluby drůbeţe, pro značné pracovní vytíţení přestal 

práci v ÚOK CHD vykonávat. 

   Dále Ing. František Šonka konstatoval, ţe neustálé nářky na nedostatek informací o činnosti ÚOK 

CHD se nezakládají na pravdě. ÚOK CHD pravidelně zveřejňuje zprávy ve věstníkové části 

časopisu Chovatel, kdo chce informace získat, tak je má. Chovatelé si často stěţují, ţe nic nevědí a 

přitom je evidentní, ţe informace nečtou. 

   K činnosti chovatelských klubů Ing. František Šonka uvedl, ţe ÚOK CHD můţe radit, 

doporučovat, ale vlastní práce se odehrává v klubech. Jsou kluby, které pracují dobře - Klub 

chovatelů rodajlendek, sebritek, amroksek - a kluby, které jsou pouze formální - Klub chovatelů 

australek. Základem činnosti klubu je plemenářská práce. Informace, které ÚOK CHD potřebuje 

sdělit klubům, jsou předávány prostřednictvím časopisu Chovatel. V roce 2001 byly po revizi Mze 

ČR zastaveny dotace klubům - je snaha podporovat konkrétní kvalitní chovy. Dále Ing. František 

Šonka uvedl, ţe osobně se nedomnívá, ţe by byla spolupráce s kluby zanedbána. Kluby, které 

pracovat nechtějí a plemenářské práci se nevěnují, sebelépe míněná snaha „shora“ nerozhýbe.   

   Důleţitým bodem byly informace o Plemenné knize drůbeţe. V roce 2000 byl ČSCH, uvedl Ing. 

František Šonka, pověřen vedením Plemenné knihy drůbeţe, ČSCH je uznaným chovatelským 

sdruţením pro šlechtění a plemenitbu čistokrevné drůbeţe. Plemenná kniha eviduje v současnosti 

13 šlechtitelských chovů (jsou uznány Mze ČR), 65 plemenných chovů, 7 genetických zdrojů  

českých slepic a 27 genetických zdrojů českých hus. V roce 2003 byl všem chovům poskytnut 

příspěvek - ŠCH 1000 Kč/chov, PCH 300-1000 Kč/chov, genetické zdroje českých slepic obdrţely 

600 Kč/jednu slepici, genetické zdroje českých hus 650 Kč/husu. Klub chovatelů českých slepic a 

Klub chovatelů českých hus získaly kaţdý 6000 Kč. 

 

 



 

 

   Počet kontrolovaných chovů drůbeţe se oproti době před zavedením Plemenné knihy drůbeţe 

sníţil. PKD klade na chovatele nároky v oblasti evidence a řádné plemenářské práce. Ta je 

v mnoha chovech prováděna formálně nebo vůbec. Důsledné plemenářské práci se, bohuţel, 

přikládá stále poměrně malý význam. V roce 2004 budou zřízeny „pobočky“ PKD v jednotlivých 

klubech.   

   Se zaloţením Plemenné knihy drůbeţe byla jmenována Rada Plemenné knihy drůbeţe – jmenuje 

ji ÚV ČSCH. jsou v ní zástupci ČSCH, VÚŢV v Uhříněvsi, Zemědělské univerzity v Praze. 

Plemenářskou práci musí řídit lidé odpovídajícího vzdělání.  

   Ing. František Šonka promluvil také k uznávacímu řízení kontrolovaných chovů.  

- Jednou za dva roky uznávací řízení PCH a RCH - úplně nové v chovech, jinak na CV 

- ŠCH se uznávají kaţdoročně na náklady PKD přímo v chovu 

- genetické zdroje Č a h Č se uznávají kaţdoročně na náklady PKD kaţdoročně přímo  

   v chovu. 

   Kaţdoročně se provádí testování vybraných plemen drůbeţe v testovací stanici v Opavě. 

V jednotných podmínkách tak lze daleko objektivněji stanovit kvalitu jednotlivých uţitkových 

vlastností. Od roku 2002 je propláceno dodání násadových vajec do testovací stanice. 

   ÚOK CHD se podařilo zadat výrobu plastových nánoţních krouţků pro drůbeţ firmě, která je 

schopna dodat krouţky prakticky celoročně. Veškerou technickou dokumentaci k plastovým 

krouţkům zpracoval Ivan Zábrana. Hlavní objednávku zasílají OO ČSCH a kluby do 31. září, 

doobjednávku do 15. ledna následujícího roku. Je-li třeba, dodá výrobce krouţky aţ do června. 

   Ing. František Šonka se zmínil i o celostátních výstavách. Chovatelé vystavují sudý počet drůbeţe 

jednotlivého plemene a barevného rázu, drůbeţ jednoho chovatele je tak v klecích nad sebou. 

Barevně jsou zvýrazněny jednotlivá ocenění, vítězové plemene a šampióni plemene. Na těchto 

výstavách je patrné, ţe na oblibě získávají zdrobnělá plemena a plemena okrasné a bojové drůbeţe. 

Je evidentní ústup hospodářských plemen drůbeţe.  

   Ing. František Šonka zakončil svoji zprávu slovy, ţe kromě Vzorníku plemen drůbeţe se 

nepodařil další úkol. V časopise Chovatel doposud nebyla zveřejněna tzv. „kuchařka pro kluby“, 

tedy série článků s jakýmsi návodem na činnost klubů. Tímto úkolem byli pověřeni Ing. František 

Tuláček a Ing. Iveta Findová-Prombergerová, PhD. Vyjádřil přesvědčení, ţe tento rest se podaří 

napravit. Na závěr své zprávy poděkoval Ing. František Šonka členům končící ÚOK CHD za práci, 

kterou odvedli ve prospěch drůbeţářského hnutí. 

 

 

Ad 4.) Zpráva o činnosti sboru posuzovatelů drůbeţe 

   Ivan Pavel, předseda sboru posuzovatelů, uvedl, ţe dnes má Svaz 57 posuzovatelů drůbeţe. Ve 

výboru posuzovatelů drůbeţe jsou Ivan Pavel, Ladislav Štolba, Pavel Hrubeš, Ing. František 

Tuláček, Ing. František Šonka a na jednání výboru je zvána i Ing. Iveta Findová-Prombergerová, 

PhD. Jsou ustanoveny i tři komise – standardizační, zkušební a pro výchovu adeptů. Z přihlášených 

adeptů do roka vţdy polovina odejde, posuzování drůbeţe je velmi náročné. Dále Ivan Pavel uvedl, 

ţe kaţdoročně se na přelomu ledna a února koná v Čáslavi školení posuzovatelů. Pro posuzovatele 

je vydáváno Periodikum, v němţ jsou uvedena závazná stanoviska k posuzování. Vzorník plemen 

drůbeţe musí zohledňovat evropský vzorník – tedy de facto německý. Existuje dilema, v jaké 

podobě nový Vzorník plemen drůbeţe vydat – čím větší rozsah a menší náklad, tím výraznější 

cena. Jak by měla publikace vypadat, aby byla prodejná, to je nesnadná otázka, uvedl Ivan Pavel. 

   Poté se zmínil o novém Řádu pro posuzování zvířat. Konstatoval, ţe v něm je řada bodů, s nimiţ 

nemůţe souhlasit. Především posuzovatelé nejsou funkcionáři, neboť nejsou voleni. Ivan Pavel 

také nevidí důvod, proč by adepti měli být ve stáří 18-50 let. Nejasných otázek je celá řada. Proč 

posuzovatel musí při posuzování v zahraničí ţádat o souhlas ÚOK CHD, proč musí aktivně chovat 

druhy zvířat, jeţ posuzuje (posuzovatel drůbeţe by tedy musel chovat slepice, husy, kachny, krůty i 

perličky). Proč můţe posuzovat jen na dvaceti výstavách, proč posuzovatel do vzdělávacího fondu 

kromě 30-ti korun od ZO ČSCH odevzdává za kaţdou výstavu i 20 Kč svých.  

      

 

Ad 5.) Zpráva revizní komise odbornosti 

   Zprávu zpracoval Ing. Jan Bouma, CSc., předseda revizní komise, který se však z důvodu nemoci 

omluvil. Zprávu přednesl Václav Brdička, další člen revizní komise. Uvedl, ţe činnost revizní 

komise, jejímţ třetím členem byl Jiří Kaštovský, byla zaměřena na řešení stíţností chovatelů 

drůbeţe a chovatelských klubů a na účelnost vynakládání finančních prostředků v rámci rozpočtu 

ÚOK CHD.  

    Ve volebním období byly vyřizovány dvě stíţnosti chovatele Kubelky na práci Klubu chovatelů  

 



 

 

vodní drůbeţe, krůt a perliček. Po důkladném prověření zápisů z členských schůzí klubu a po jeho 

další činnosti na výstavách v Ţirči bylo moţné konstatovat, ţe klub se proti př. Kubelkovi nijak 

neprovinil Dále byla dokončena revize Klubu chovatelů minorek. Zde se jednalo o spory mezi 

členy výboru, jeţ se vyskytly po evrop. výst.  

   Kontrola hospodaření byla pravidelně prováděna vţdy před Valnou hromadou ČSCH, zejména 

po kritice z řad chovatelů na jednotlivé kroky ÚOK CHD. Byly prověřovány smlouvy, dotace Mze 

ČR a jejich pouţití pro výstavnickou činnost, vedení Plemenné knihy drůbeţe, dohody o pracích 

mimo pracovní poměr a vzdělávací činnost. Celkově lze konstatovat, ţe nedocházelo k pouţití 

finančních prostředků jiným způsobem, neţ byly určeny. Zčásti byly doplňovány některé doklady, 

aby vyhovovaly všem podmínkám dotačních pravidel – např. seznam činností fakturovaných 

testovací stanicí v Opavě. 

   Rovněţ byla prověřena vzdělávací a školící činnost na školeních adeptů a posuzovatelů 

v Čáslavi. 

   

 

Ad 6.) Představení kandidátů do nové ÚOK CHD a RK 

   Robert Vícha, člen návrhové komise nejprve přednesl návrh na volební řád: 

- návrh na kandidáty mohou podat OO ČSCH a chovatelské kluby drůbeţe, s návrhem musí 

souhlasit ZO ČSCH; 

- termín uzávěrky návrhů je do 15. srpna 2003 na adrese ÚOK CHD; 

- návrh musí být správný po formální stránce – na oficiálním tiskopise – jinak dotyčný 

kandidát nebude na seznam kandidátů zařazen; 

- volbu provedou delegáti OO ČSCH; 

- hlasování proběhne tajnou volbou; 

- volit se bude pětičlenná ÚOK CHD a předseda RK; 

- předseda RK jmenuje další dva členy RK; 

- řazení kandidátů na volebních lístcích bude abecedně dle příjmení; 

- zvolení členové ÚOK CHD a předseda RK musí obdrţet nadpoloviční počet hlasů 

přítomných delegátů; 

- v případě, ţe v prvním kole neobdrţí někteří navrhovaní kandidáti nadpoloviční většinu 

hlasů, uskuteční se další kolo voleb; 

- delegáti volené kandidáty zakrouţkují; 

- předsedu si zvolí ze svého středu nově zvolená ÚOK CHD. 

   Pavel Promberger poté navrhnul, aby seznam kandidátů byl doplněn ještě během jednání 

konference. Ing. Eliška Stejskalová konstatovala, ţe podmínky pro zapsání na kandidátní listinu 

byla jasně dány předem a není dobré je na poslední chvíli měnit. Poté uvedla, ţe seznam kandidátů 

nebyl rozeslán spolu s pozvánkou proto, ţe v té době ještě čtyři kandidáti neměli odevzdaný 

oficiální tiskopis, takţe nebylo jasné, jestli vůbec splní podmínky pro zařazení na kandidátku. 

   Delegáti OO ČSCH volební řád schválili, hlasování se tři delegáti zdrţeli. 

      Následovalo přestavení jednotlivých kandidátů. Ti preferují tyto úkoly: 

- Dušan Barcuch (navrţen OO ČSCH Chrudim) – zvýšení informovanosti a vydání 

Vzorníku plemen drůbeţe. 

- Jaroslav Bayer (navrhuje OO ČSCH Hodonín a Klub chovatelů sasexek) – pokračování 

v započatých úkolech – uznávací řízení, nákupní trh. 

- Ing. Iveta Findová-Prombergerová, PhD. (navrhuje OO ČSCH Karviná) – zastupování 

ČSCH v Evropském chovatelském svazu. 

- Václav Heler (navrhuje OO ČSCH Znojmo) – zkvalitnění výstavní činnosti. 

- Zdeněk Janda (navrhuje OO ČSCH Plzeň-sever) – zvýšení komunikace s chovateli, vydání 

Vzorníku plemen drůbeţe. 

- Jaroslav Kalaš (navrhuje OO ČSCH Hradec Králové) – zvýraznění činnosti klubů. 

- Ing. Richard Konrád (navrhuje OO ČSCH Praha-západ) – zdokonalení šlechtitelské 

činnosti, zapojení klubů do šlechtitelské práce. 

- Petra Koubíková (navrhuje OO ČSCH Klatovy) – realizace Vzorníku plemen drůbeţe. 

- Miroslav Macíček (navrhuje Klub chovatelů bojových plemen) – zmírnění tvrdých 

veterinárních podmínek, práce pro obyčejné chovatele. 

- Ing. Zdeňka Szebestová (navrhuje Klub chovatelů araukan) – propagace činnosti, pořádání 

odborných seminářů. 

- Ing. František Šonka (navrhuje Klub chovatelů velsumek) – zvýšení propagace, 

zintenzívnění plemenářské práce. 

 

 



 

- Jaroslav Trávníček (navrhuje OO ČSCH Opava) – zvýraznění klubů. 

- Milan Uher (navrhují Obl.org. ČSCH Brno a Klub chovatelů minorek) – vydání Vzorníku 

plemen drůbeţe, zajištění finančních prostředků pro propagaci drůbeţářství. 

- Josef Vilhelm (navrhuje OO ČSCH Louny) – zatraktivnění výstav, doplnění CV o poutavý 

program, získávání mladých chovatelů. 

- Pavel Voves (navrhuje OO ČSCH Tábor) – zvýšit propagaci, zapojit chovatele 

z jihočeského regionu do chovatelství. 

- Robert Vícha (navrhuje OO ČSCH Opava) – jediný kandidát na předsedu revizní komise – 

pokračovat v testování drůbeţe v Opavě. 

Poté Jaroslav Bayer, člen mandátové komise uvedl, ţe přítomno je 54 delegátů z okresů, to je 

71%. Konference je tudíţ usnášeníschopná.        

 

 

Ad 7.) Diskuse 

V průběhu diskuse byly vyhlášeny výsledky voleb, poté diskuse pokračovala. 

- Pavel Hrubeš – uvedl, ţe zcela padla koncepce chovů, chovný materiál není, kuřata se 

neprodávají. Ptá se, kdo bude dělat plemenářskou práci, kdyţ kluby ztratily finanční 

pomoc. Tím, ţe drůbeţ patří mezi hospodářská zvířata, týká se jí řada omezení. Kluby 

mohou nahradit rozmnoţovací chovy, budou se starat o plemena. Kdo ale pomůţe klubům? 

- Ivan Pavel – konstatoval, ţe v ČSCH bylo před rokem 1989 více demokracie, míra 

suverenity je ovlivněna a sníţena. Dále pravil, ţe se neustále zvyšují poplatky na CV. 

Svazové předpisy nejsou zcela správné. 

-  Ing. Richard Konrád – uvedl, ţe ČSCH obdrţel statut uznaného chovatelského sdruţení, 

Plemenná kniha drůbeţe má za cíl zkvalitnění plemenářské práce v chovech. Směrnice pro 

činnost kontrolovaných chovů drůbeţe nebyly doposud aktualizovány, jelikoţ se čeká na 

novelizaci plemenářského zákona. Odvolání v organizačním řádu odbornosti na směrnice 

je zcela postačující. Dále konstatoval, ţe na základě anonymního udání byla koncem roku 

2001 provedena finančním úřadem, Policií ČR a Mze ČR hloubková kontrola hospodaření 

ČSCH. Nebyly zjištěny ţádné nesrovnalosti. Udání přineslo „medvědí“ sluţbu. Zaslouţilo 

pouze o to, ţe Mze ČR zakázalo poskytování dotací klubům, finanční prostředky mají být 

poskytovány konkrétním kvalitním chovům.  

- Ing. Eliška Stejskalová – konstatovala, ţe posuzovatelé drůbeţe si odsouhlasili, ţe celé 

školení budou absolvovat na vlastní náklady. Posuzovatelé odevzdají 30 Kč od ZO ČSCH 

na níţ posuzovali, dvacetikoruny ze svého jiţ neodvádějí. Za peníze vybrané od ZO ČSCH 

se proplácí dovoz ukázkových zvířat a klecí na školení a cestovní náklady spojené se 

zkouškami adeptů na posuzovatele. 

- Josef Blažek – uvedl, ţe OO ČSCH nemají na plemenářskou práci velký vliv, je nutné dát 

pravomoci klubům. 

- Ing. Jaroslav Kratochvíl, CSc. – uvedl, ţe získání Plemenné knihy drůbeţe nebylo 

jednoduché, o PKD mělo zájem více institucí. Dále konstatoval, ţe se nedomnívá, ţe by 

v ČSCH byl nedostatek demokracie. Důvodem řady nesnází je neochota dodrţovat pravidla 

hry a jen částečná znalost problémů, coţ pak vyvolává zbytečné emoce. Mze ČR také zcela 

jasně stanovuje, na co mají být finanční prostředky pouţity, takţe ČSCH s nimi nemůţe 

libovolně nakládat. Ing. Jaroslav Kratochvíl, CSc. seznámil přítomné s celou anabází 

ohledně EV, jeţ se bude v termínu od 12. do 14. listopadu 2003 konat v Praze v Letňanech. 

O všech krocích, týkajících se EV, bude včas informováno na stránkách časopisu Chovatel.  

- Václav Brdička – seznámil přítomné s videokazetou o českých husách, jeţ vydalo Mze ČR 

pod záštitou FAO. Vzhledem k tomu, ţe je k dispozici značné mnoţství natočeného 

materiálu, připravuje Klub chovatelů českých hus scénář k natočení další videokazety. 

Václav Brdička dále uvedl, ţe se připravuje obdobná naučná videokazeta o českých 

slepicích. 

- Ivan Zábrana – zdůraznil, ţe je nutné podpořit kluby. Za vhodné povaţuje také účast 

našich chovatelů na slovenských výstavách. Dále přítomným navrhnul, aby schválili Ing. 

Františka Tuláčka jako čestného předsedu ÚOK CHD. Návrh byl při hlasování schválen.  

- Ivan Pavel – vyjádřil souhlas s konáním evropské výstavy. 

     

 

Ad 8.) Volby do nové ÚOK CHD a RK 

Celkem bylo odevzdáno 53 platných hlasovacích lístků. V prvním kole získali kandidáti následující 

počet hlasů: 

 

 



 

Barcuch – 16, Bayer – 43, Ing. Findová-Prombergerová, PhD.- 29, Heler – 7, Janda – 7, Kalaš – 

18, Ing. Konrád – 34, Koubíková – 5, Macíček – 7, Ing. Szebestová – 6, Ing. Šonka – 37, Trávníček 

– 5, Uher – 13, Vilhelm – 18, Voves – 6. Kandidát na předsedu RK – Vícha – 38. 

   Pro shodný počet hlasů na 5. místě (Kalaš – Vilhelm) bylo vyhlášeno druhé kolo voleb: Kalaš – 

25, Vilhelm - 28. Náhradník do nové ÚOK CHD zvolen nebyl. 

Nová ÚOK CHD bude pracovat ve sloţení:  

      -     Ing. František Šonka - na prvním společném jednání komise byl zvolen předsedou 

- Jaroslav Bayer – místopředseda 

- Ing. Iveta Findová-Prombergerová, PhD. 

- Ing. Richard Konrád 

- Josef Vilhelm 

Nová RK bude pracovat ve sloţení: 

- Robert Vícha – předseda 

- Ing. Jan Bouma, CSc. (jmenován předsedou RK)¨ 

- Jiří Kaštovský (jmenován předsedou RK). 

   Dále byl odsouhlasen delegát na Valnou hromadu ČSCH – je jím předseda ÚOK CHD (tedy Ing. 

František Šonka), jako eventuální náhradní byl zvolen místopředseda (tedy Jaroslav Bayer). 

 

Ad 9.) Usnesení 

   Ing. Richard Konrád přenesl návrh usnesení, jeţ bylo doplněno a odsouhlaseno v tomto znění: 

 

USNESENÍ 
volební konference chovatelů drůbeže konané dne 17. ledna 2004 v Praze 

 

Volební konference chovatelů drůbeže schválila 

1. Program doplněný o bod kontrola usnesení a volební řád konference. 

2. Volbu mandátové komise ve sloţení: Jaroslav Bayer, Ing. Miloslav Pirkl, Ing. Martin 

Zábrana. 

3. Volbu volební komise ve sloţení: Mgr. Zdeněk Nečas, Pavel Promberger, Robert Vícha. 

4. Volbu návrhové komise ve sloţení: Dušan Barcuch, Miloslav Hertl, Ing. Richard Konrád. 

5. Nového předsedu ÚOK CHD jako delegáta odbornosti na Valnou hromadu ČSCH. 

6. Volbu nové ÚOK CHD ve sloţení: Jaroslav Bayer, Ing. Findová-Prombergerová, PhD., 

Ing. Richard Konrád, Ing. František Šonka, Josef Vilhelm. 

7. Volbu předsedy revizní komise Roberta Víchu. 

8. Ing. Františka Tuláčka jako čestného předsedu ÚOK CHD. 

 

Volební konference chovatelů drůbeže vzala na vědomí 

       

1. Výroční zprávu o činnosti ÚOK CHD přednesenou Ing. Františkem Šonkou a zprávu o 

činnosti soboru posuzovatelů přednesenou Ivanem Pavlem. 

2. Výroční zprávu o činnosti revizní komise zpracovanou Ing. Janem Boumou, CSc. a 

přednesenou Václavem Brdičkou. 

3. Zprávu mandátové komise o počtu přítomných delegátů. 

4. Jednotlivé diskusní příspěvky. 

 

 Volební konference chovatelů drůbeže uložila nově zvolené ÚOK CHD 

      1. Pokračovat v započaté práci na úseku chovu a šlechtění čistokrevných plemen  drůbeţe,    

spolupracovat s Radou Plemenné knihy drůbeţe, zlepšit spolupráci s chovatelskými kluby, zapojit 

chovatelské kluby do systému práce v Plemenné knize drůbeţe. 

      2. Pokračovat v testování drůbeţe v testovací stanici drůbeţe v Opavě. 

      3. Podílet se na pořádání celostátních výstav. 

      4. Vydat Vzorník plemen drůbeţe. 

      5. Podporovat přípravu a konání evropské výstavy.  

      6. Prosadit zvýšení pravomoci a postavení chovatelských klubů formou navrţené změny  

          Stanov ČSCH. 

 

Ad 10.) Závěr 

   Volební konferenci s přáním mnoha úspěchů v novém chovatelském roce zakončil Ing. František 

Šonka ve 14.45 hod. 

                                                             Zapsala – Ing. Stejskalová  

 



_________________________________________________________________________ 

Český  svaz  chovatelů 
ÚOK chovatelů drůbeţe 

Maškova 3, 182 53 Praha 8 – Kobylisy 
tel. 284 683 437                                          fax 284 681 451 

IČO: 00443204,    bank. spojení:  KB, Praha 8,     č. ú. 635-081/0100 

                                                                                                            V Praze 17. února 2004 
 

 

 

 
 

Zápis z ustavující schůze nové ÚOK CHD 
konané dne 17. ledna 2004 v Praze. 

 

 

 

Přítomni: J. Bayer, Ing. Konrád, Ing. Findová-Prombergerová, PhD., Ing. Šonka,  

                J. Vilhelm. 

 

 

Program:   1. Volba předsedy ÚOK CHD 

                   2. Návrh rozdělení úkolů v rámci nové ÚOK CHD  

  

 

 

Ad 1) Volba předsedy ÚOK CHD 

   Ustavující schůze nové ÚOK CHD se konala bezprostředně po skončení volební 

konference chovatelů drůbeţe. Nová pětičlenná ÚOK CHD se sešla, aby zvolila předsedu 

odborné komise. Nejvyšší počet hlasů získal od delegátů OO ČSCH Jaroslav Bayer. Ten 

však navrhnul, aby předsedou byl i v dalším volebním období Ing. František Šonka. Další 

členové ÚOK CHD s tímto návrhem souhlasili.  

USNESENÍ - předsedou nové ÚOK CHD byl zvolen Ing. František Šonka. 

 

 

Ad 2) Návrh rozdělení úkolů v rámci nové ÚOK CHD 

   Členové ÚOK CHD konstatovali, ţe k dalšímu jednání se nová komise sejde na školení 

posuzovatelů drůbeţe - a to v sobotu 28. února 2004 (v Čáslavi). Ing. Šonka navrhnul 

následující rozdělení úkolů v rámci nové ÚOK CHD: 

- Jaroslav Bayer - garant přes uznávací řízení, organizování zájezdů na německé výstavy, 

pomoc při organizování celostátních výstav; 

- Ing. Richard Konrád - práce s kluby, Plemenná kniha drůbeţe; 

- Ing. Iveta Findová-Prombergerová - garant přes uznávací řízení, zastupování českých 

drůbeţářů na jednáních Evropského chovatelského svazu; 

 - Ing. František Šonka - propagace chovatelství, jednání s testovací stanicí drůbeţe 

v Opavě a Mezinárodní testovací stanicí drůbeţe v Ústrašicích; 

- Josef Vilhelm - pomoc při organizování celostátních výstav, propagace chovatelství. 

 

  

 

 

 

 

 

Zapsala - E. Stejskalová 

 



_________________________________________________________________________ 

Český  svaz  chovatelů 
Maškova 3, 182 53 Praha 8 – Kobylisy  
tel.: 284683437                       fax: 284681451 

e-mail: odbor.csch@tiscali.cz          

www.cschdz.cz     

IČO: 00443204,    bank. spojení:  KB, Praha 8,     č. ú. 635-081/0100 

                                                                                                                 V Praze dne 10. června 2004 

 

 

 

ZÁPIS č. 1/2004 
ze společného jednání Rady Plemenné knihy drůbeţe a ÚOK chovatelů drůbeţe, které se 

konalo v Praze dne 9. června 2004. 

 
Přítomni:    J. Bayer, P. Hrubeš, Ing. Kratochvíl, CSc., I. Pavel, Ing. Prombergerová, PhD.,    

                   Ing. Soukupová, Ing. Stejskalová, Ing. Šonka, Ing. Tuláček, Prof. Ing.Tůmová, CSc., 

                   Ing. Valehrach, J. Vilhelm, P. Ţuffa   

Omluveni:  Ing. Konrád, R. Vícha 

 

 

PROGRAM:        1.  Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání 

                            2.  Plemenná kniha drůbeže - zřízení poboček v klubech 

                            3. Evropská výstava 2004 

                            4. Informace z jednání výboru posuzovatelů drůbeže, Řád pro posuz. dr. 

                            5. Různé, diskuse, závěr 

                           

Ad 1)  Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání 

   Jednání zahájila Prof. Ing. Eva Tůmová, CSc., předsedkyně Rady Plemenné knihy 

drůbeţe. Při kontrole usnesení bylo konstatováno, ţe stále není (vzhledem k očekávané 

novelizaci plemenářského zákona) splněn bod - zpracování nových „Směrnic pro činnost 

kontrolovaných chovů drůbeţe“. Zpracováním daných „Směrnic…“ byl pověřen Ing. 

Richard Konrád. Prof. Ing. Eva Tůmová, CSc. zdůraznila, ţe předběţné zpracování 

provizorních „Směrnic…“ a jejich případné další upravování po vyjití novely není 

rozumné. „Směrnice…“ tudíţ budou nově vypracovány aţ po vyjití avizované novely. 

   Členové jednání se dotkli otázek týkajících se testovací stanice drůbeţe v Opavě. 

Předloţena byla zpráva Roberta Víchy s prvními informacemi z testování hamburčanek a 

leghornek. Prof. Ing. Eva Tůmová, CSc. konstatovala, ţe testování drůbeţe je velmi 

důleţité, jelikoţ poskytuje objektivní informace o uţitkových vlastnostech drůbeţe. Ing. 

František Tuláček upozornil na to, ţe chovatelé by moţná přivítali moţnost odebrat si 

z testovací stanice prověřovaný materiál. Z diskuse, jeţ se kolem nastíněné otázky 

rozvinula, vyplynulo, ţe odebrání otestované drůbeţe z testovací stanice by patrně narazilo 

na některá úskalí týkající se veterinárních opatření. Dále není zcela jisté, zdali by chovatelé 

o starší drůbeţ vůbec projevili zájem. To, ţe chovatelé kaţdoročně prakticky celý chov 

obměňují a pracují s mladou drůbeţí není dle Ing. Zdeny Soukupové překáţkou, chovatelé 

vyuţívají zkrácenou kontrolu uţitkovosti. Dále uvedla, ţe snáška se řadí mezi vlastnosti 

středně dědivé. Návrh podaný jedním z přítomných, aby v testovací stanici byla 

kaţdoročně testována zvířata z plemenných a šlechtitelských chovů, není vzhledem 

k finanční náročnosti pro chovatele reálný, přijatelným řešením by bylo spíše testování 

jedenkrát za tři roky.           

USNESENÍ: 04/1/1/1: Směrnice pro činnost kontrolovaných chovů drůbeţe budou zpra- 

                                      covány aţ po novelizaci plemenářského zákona - zpracuje Ing. Ri- 

                                      chard Konrád.  
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Ad 2)  Plemenná kniha drůbeţe - zřízení poboček v klubech 

   Ing. Eliška Stejskalová informovala o činnosti Plemenné knihy drůbeţe. Vzhledem 

k tomu, ţe je ţádoucí rozšířit okruh chovů evidovaných PKD, byly zřízeny pobočky PKD 

v klubech. Z dvaadvaceti klubů jich o zaloţení pobočky projevilo zájem devět. Původní 

plán stahovat klubové výsledky a vést je ve vedlejších oddílech centrální PKD byl 

pozměněn. Kluby dostanou k dispozici veškerá data z PKD týkající se toho kterého klubu - 

data posbíraná v klubech budou zařazena mezi data z centrální PKD.  

USNESENÍ: 04/1/2/1: Členové Rady PKD a ÚOK CHD berou na vědomí informace Ing. 

                                      Elišky Stejskalové o zřízení klubových poboček PKD.  

 

Ad 3)  Evropská výstava 2004 

   Ing. Jaroslav Kratochvíl, CSc., nově jmenovaný do Rady PKD po Ing. Antonínu 

Veselském z Českých Budějovic, informoval o přípravě Evropské výstavy, jeţ se bude 

konat ve dnech 12.-14. listopadu 2004 na výstavišti v Praze 9-Letňanech. Konstatoval, ţe 

na květnovém zasedání Evropského chovatelského svazu, které se uskutečnilo ve Francii, 

byly rozdány cizojazyčné přihlášky na výstavu a o celé akci tam bylo podrobně referováno. 

Dále uvedl, ţe po drobných nedorozuměních byl za člena mezinárodní jury jmenován Peter 

Ţuffa.   

   Vzhledem k tomu, ţe ČSCH nemá na tuto akci k dispozici dostatečný výstavní fundus, 

byla zadána výroba výstavních klecí pro drůbeţ (900 děr). Podle mnoţství přihlášených 

zvířat se bude operativně v otázce klecí jednat dál. 

   Ing. Jaroslav Kratochvíl, CSc. s členy jednání prodiskutoval otázku podláţek do klecí, 

zvaţovala se moţnost zadat výrobu podláţek dřevěných nebo plastových. Ing. Jaroslav 

Kratochvíl, CSc. se také zmínil o poplatcích za vystavenou drůbeţ, o výši vstupného a 

ceně katalogu. (O všem budou chovatelé podrobně informováni v časopise Chovatel.) 

Rovněţ seznámil účastníky jednání s jednotlivými kroky podstoupenými ohledně 

veterinárních podmínek stanovených pro Evropskou výstavu.   

   Posuzování zvířat se uskuteční ve středu a ve čtvrtek, s tím, ţe první den by se zvířata 

posoudila a druhý den by byl (do 11.00 hodin) prostor na zpracování výsledků a udělení 

evropských titulů. Dále bylo dojednáno, ţe informativní červnové schůzky ohledně 

posuzování se za posuzovatele drůbeţe zúčastní Ivan Pavel (hlavní vedoucí), Pavel 

Hrubeš, Ladislav Štolba a Peter Ţuffa. Schůzku svolá Herbert Zens - hlavní koordinátor 

posuzovatelů.     

   Vzhledem k tomu, ţe na Evropské výstavě se bude posuzovat podle německého způsobu, 

absolvují čeští posuzovatelé, kteří budou posuzovat na EV, školení s německým 

posuzovatelem Dietmarem Kleditschem. Školení se - dle návrhu Dietmara Kleditsche - 

uskuteční v Praze dne 4. září 2004. Zúčastní se ho tito posuzovatelé - Jiří Blokeš, Jan 

Doleţal, Ing. Iveta Prombergerová, PhD., Miroslav Harčarík, Miroslav Horák, Pavel 

Hrubeš, Miloslav Jarkovský, Jaroslav Kalaš, Jiří Kaštovský, Jiří Král, Bohumil Novák, 

Jaroslav Novák, Jiří Odstrčil, Ivan Pavel, Miloslav Pour, Alois Sedlák, Ing. František 

Šonka, Ladislav Štolba, Ing. František Tuláček, Milan Uher, Robert Vícha, Josef Vilhelm, 

Jiří Zemek, Peter Ţuffa. Počet skutečně delegovaných posuzovatelů, stejně jako vedoucích, 

bude záviset na počtu přihlášené drůbeţe.    

   Peter Ţuffa, člen ČSCH a českého sboru posuzovatelů drůbeţe, se zúčastnil letošního 

jednání Evropského chovatelského svazu - sekce drůbeţe. Informoval o uznání české husy 

chocholaté jako nového plemene v rámci Evropského chovatelského svazu. Dále uvedl, ţe 

předloţil návrh oceňovacího lístku pro letošní Evropskou výstavu. Konstatoval, ţe v sekci 

drůbeţe byl zpracován předpis na konání speciálních výstav. Peter Ţuffa dále referoval o 

návrhu německých zástupců v EE na zvýšení hmotnosti některých plemen.  

   Vzhledem k dobrému jazykovému vybavení, pruţnosti ve vyřizování poţadavků ÚOK  

 

 

 



 

 

 

 

CHD (týkajících se přípravy Evropské výstavy) a především k řadě dalších úkolů, jimiţ 

byla pověřena Ing. Iveta Prombergerová, PhD., dosavadní zástupkyně českých drůbeţářů 

v EE, jmenovali členové ÚOK CHD stálým zástupcem v EE - sekci drůbeţe Petera Ţuffu. 

Tím se zároveň stal i odborným spolupracovníkem odborné komise. Ing. Iveta 

Prombergerová, PhD. dostala na starost spolu s Ing. Richardem Konrádem práci s kluby. 

Rovněţ byla pověřena prací s mládeţí. 

   Členové jednání se dotkli také voleb do nového ÚV ČSCH - konstatovali, ţe chovatelé 

drůbeţe nemají v ÚV ČSCH momentálně ţádného zástupce. Vyjádřili přesvědčení, ţe 

zájmy chovatelů drůbeţe bude hájit Ing. Jaroslav Kratochvíl, člen Rady Plemenné knihy 

drůbeţe.       

USNESENÍ: 04/1/3/1: Červnové schůzky ohledně posuzování na EV se za posuzova- 

                                      tele drůbeţe zúčastní Ivan Pavel (hlavní vedoucí), Pavel Hrubeš,  

                                      Ladislav Štolba a Peter Ţuffa. 

                      04/1/3/2: Školení o německém způsobu posuzování drůbeţe s Dietmarem 

                                      Kleditschem se uskuteční 4. září 2004 v Praze. Školení se zúčast- 

                                      ní posuzovatelé drůbeţe vybraní pro posuzování na Evrop. výst.               

                      04/1/3/3: ÚOK CHD jmenovala stálým zástupcem v Evropském chovatel- 

                                      ském svazu - v sekci drůbeţe Petera Ţuffu. Jmenovaný se zároveň 

                                      stává odborným spolupracovníkem komise.  

                      04/1/3/4: Ing. Prombergerová, PhD. bude mít spolu s Ing. Richardem Konrá- 

                                      dem na starosti kluby a také mládeţ.  

 

Ad 4)  Informace z jednání výboru posuzovatelů, Řád pro posuzovatele drůbeţe 

   Ivan Pavel referoval o schůzi výboru posuzovatelů drůbeţe, jeţ se konala 12. května 

2004 v Pardubicích. Členy standardní komise byli jmenováni - Ivan Pavel, Pavel Hrubeš, 

Ladislav Štolba, Ing. František Tuláček a Peter Ţuffa. Členové komise pro přípravu adeptů 

jsou - Ladislav Štolba, Jaroslav Kalaš, Ivan Pavel, Ing. František Šonka a Ing. František 

Tuláček. Ve zkušební komisi jsou tito posuzovatelé - Ivan Pavel, Pavel Hrubeš, Jiří Král, 

Ladislav Štolba a Ing. František Tuláček.  

   Dále Ivan Pavel uvedl, ţe výbor sboru posuzovatelů zpracoval na základě pověření 

z letošního školení posuzovatelů drůbeţe nový Řád pro posuzovatele drůbeţe. Uvedl, ţe 

připomínky a návrhy, jeţ byly legislativní komisi předkládány při tvorbě současného řádu, 

nebyly vzaty v úvahu. Současný řád obsahuje některé chyby, nepřesnosti a zbytečná 

omezení (věk adeptů, aktivní členství v základní organizaci, ...) Dále uvedl, ţe posuzování 

drůbeţe je náročné v tom, ţe posuzovatelé posuzují pět druhů zvířat, to je třeba zohlednit i 

ve výši posudečného. Připomněl také, ţe posuzovatelé, protoţe nejsou funkcionáři, musí 

platit silniční daň. (Posuzovatel není volený, a proto není funkcionářem.) 

   Ing. Jaroslav Kratochvíl, CSc. konstatoval, ţe postup, jaký byl zvolen, nepovaţuje za 

nejšťastnější, Řád musí být připomínkován legislativní komisí a ÚV ČSCH. Dále uvedl, ţe 

v Řádu pro posuzovatele drůbeţe je řada rozumných návrhů, které by mohly být 

zapracovány od stávajícího řádu. Specifické věci, týkající se jednotlivých odborností, 

mohou být přičleněny jako dodatky.  

   Ing. Luboš Valehrach, člen ÚV ČSCH, uvedl, ţe stávající předpisy vyţadují 

přepracování. Konstatoval, ţe prvně se musí nově zpracovat Stanovy, pak je prostor pro 

aktualizaci jednotlivých řádů. Jako optimální vidí vytvoření řádu s organizačními pokyny 

platnými pro všechny posuzovatele a se specifikovanými dodatky týkajícími se 

jednotlivých odborností. Rovněţ konstatoval, ţe o výši posudečného rozhoduje ÚOK. Dále 

Ing. Luboš Valehrach uvedl, ţe při centrálním delegování nejsou posuzovatelé povinni 

platit silniční daň. V současnosti je třeba hledat schůdnou cestu, jak situaci se silniční daní 

vyřešit.   

 

 

 



 

 

 

   Jaroslav Bayer doporučil, aby se při stanovení posudečného rozlišovalo, jestli 

posuzovatel posuzoval normu (80 ks) nebo jestli na výstavě bylo málo zvířat. Do Řádu pro 

posuzovatele drůbeţe bude část upravující posudečné v situaci, ţe posuzovatel posuzuje 

méně neţ 40 zvířat, tehdy obdrţí 300 Kč posudečného. Členové ÚOK CHD se poté 

usnesli, ţe Ivan Pavel toto začlení do nového Řádu pro posuzovatele drůbeţe. Zároveň 

sestaví seznam (dle významu) bodů, v nichţ se stávající řád liší od nově navrhovaného. 

   Vzhledem k tomu, ţe drůbeţ není váţena (na rozdíl od králíků), bude si posuzovatel 

účtovat i eventuálně zváţení drůbeţe. Ivan Pavel konstatoval, ţe posuzovatelé nechtějí 

navyšovat odměnu o poplatek za váţení zvířat, ale chtějí, aby drůbeţ byla zváţena. Ing. 

František Tuláček reagoval na toto slovy, ţe příklady musí táhnout. Těţko můţeme chtít, 

aby organizátoři výstav drůbeţ váţili, kdyţ sami nemáme na celostátní výstavě drůbeţ 

zváţenou.  

   Pavel Hrubeš konstatoval, ţe v současnosti posuzuje pouze slepice, jelikoţ ve stávajícím 

řádu je uvedeno, ţe posuzovatel můţe posuzovat druhy, které sám chová. Členové ÚOK se 

usnesli, ţe posuzovatelé drůbeţe mohou posuzovat všechny druhy drůbeţe - tedy slepice, 

krůty, perličky, kachny a husy.            

USNESENÍ: 04/1/4/1: Nově zpracovaný a o další body doplněný Řád pro posuzovatele  

                                      drůbeţe bude předloţen legislativní komisi a ÚV ČSCH (zpra- 

                                       cuje Ivan Pavel). 

                      04/1/4/2: Ivan Pavel vypracuje seznam nejdůleţitějších bodů, ve kterých se 

                                      liší nově navrhovaný Řád pro posuzovatele drůbeţe od stávajícího 

                                      řádu pro posuzovatele. 

                      04/1/4/3: Posuzovatelé drůbeţe mohou posuzovat všechny druhy drůbeţe -  

                                     slepice, krůty, perličky, kachny, husy. (Tedy ne pouze druh, který 

                                     chovají, jak je to uvedeno ve stávajícím řádu pro posuzovatele.) 

    

 

Ad 5)  Různé, diskuse, závěr 

   Vzhledem k tomu, ţe Rada PKD nemá jmenovaného místopředsedu, byl do této funkce 

jmenován Ing. František Šonka, stávající předseda ÚOK CHD.  

   Členové jednání se vrátili k Evropské výstavě - v případě, ţe ve středu se bude posuzovat 

do večera, je nutné zajistit zapisovatele aţ do této doby. Zjednaní studenti středních škol 

většinou odcházejí podstatně dříve. 

   Vzhledem k tomu, ţe letos nemají chovatelé moţnost zaslat svoji drůbeţ k uznávacímu 

řízení na celostátní výstavu, budou rozmnoţovací chovy uznávány na říjnovém nákupním 

trhu plemenné drůbeţe v Hodoníně (nebo přímo v chovech).   

USNESENÍ 04/1/5/1: Členové Rady PKD jmenovali do funkce místopředsedy Ing. Fran- 

                                     tiška Šonku. 

                     04/1/5/2: Rozmnoţovací chovy drůbeţe budou letos uznávány na říjnovém 

                                     nákupním trhu plemenné drůbeţe v Hodoníně (nebo v chovu). 

 

 

Jednání zakončil ve 14.30 Ing. Frantšek Šonka, předseda ÚOK CHD a místopředseda Rady 

PKD.  

 

                                                               Prof. Ing. EVA TŮMOVÁ, CSc. 

                                                    předsedkyně Rady Plemenné knihy drůbeţe 

 

                                                                 Ing. FRANTIŠEK ŠONKA 

                                                            předseda ÚOK chovatelů drůbeţe 

 

 

Zapsala - Ing. Eliška Stejskalová 

 



_________________________________________________________________________ 

Český  svaz  chovatelů 
Maškova 3, 182 53 Praha 8 – Kobylisy  
tel.: 284683437                       fax: 284681451 

e-mail: odbor.csch@tiscali.cz          

www.cschdz.cz     

IČO: 00443204,    bank. spojení:  KB, Praha 8,     č. ú. 635-081/0100 

                                                                                                   V Praze dne 15. prosince 2004 

     

ZÁPIS č. 2/2004 
z jednání Ústřední odborné komise chovatelů drůbeţe, které se konalo dne 9. prosince 

2004 v Praze. 

 
Přítomni: J. Bayer, Ing. Konrád, I. Pavel, Ing. Prombergerová, PhD., Ing. Šonka, L. Štolba, 

                R. Vícha, J. Vilhelm, P. Ţuffa, Ing. Stejskalová  

 

PROGRAM: 1. Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání 

                      2. Zhodnocení Evropské výstavy 

                      3. Školení posuzovatelů a adeptů 

                      4. Různé, diskuse, závěr 

 

Ad 1)  Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání 

   Ing. František Šonka, předseda ÚOK CHD, přivítal přítomné. Konstatoval, ţe v roce 2004 se 

odborná komise schází teprve podruhé. Připomenul fakt, ţe vzhledem k Evropské výstavě byla 

operativně svolávána různá setkání, jeţ se týkala přímo této akce. Přítomné pozdravil i Ing. 

Jaroslav Kratochvíl, CSc., jenţ poděkoval za práci odvedenou při EV v odbornosti drůbeţe.                                  

   Z kontroly usnesení vyplynulo, ţe zbývá aktualizovat „Směrnice pro činnost kontrolovaných 

chovů drůbeţe“. V 1. čtvrtletí roku 2005 vyjde vyhláška upravující plemenářský zákon. 

Aktualizované „Směrnice…“ (tedy pracovní verzi), jeţ tuto vyhlášku budou brát v potaz, připraví 

do konce dubna 2005 Ing. Richard Konrád. Na přípravě budou spolupracovat Ivan Pavel a Ladislav 

Štolba.      

   ÚOK CHD předloţila legislativní komisi připomínky ke stávajícímu „Řádu pro posuzovatele“. 

Legislativní komise bude poţádána o písemné vyjádření, zdali budou tyto připomínky 

akceptovány.  

USNESENÍ 04/2/1/1: Ing. Konrád připraví do konce dubna 2005 pracovní verzi nových 

                                    „Směrnic pro činnost kontrolovaných chovů drůbeţe“, jeţ budou 

                                    akceptovat novou vyhlášku upravující plemenářský zákon. Na 

                                    přípravě budou spolupracovat Ivan Pavel a Ladislav Štolba.  

                    04/2/1/2:  ÚOK CHD poţádá legislativní komisi o písemné vyjádření, 

                                    zdali budou zapracovány dodané připomínky do nové verze 

                                    „Řádu pro posuzovatele drůbeţe“.   

 

Ad 2)  Zhodnocení Evropské výstavy 

   Ing. František Šonka poděkoval všem, kteří se na přípravě Evropské výstavy podíleli. Poděkoval 

Peteru Ţuffovi, Ivanu Pavlovi a Elišce Stejskalové za práci, kterou odvedli při tvorbě katalogu. 

Konstatoval, ţe v Peteru Ţuffovi získala ÚOK CHD zdatného spolupracovníka, jenţ si získal 

respekt zahraničních kolegů. Ocenil bezproblémové posuzování a práci garantů. Také Ladislav 

Štolba konstatoval, ţe čeští posuzovatelé se ujali svého úkolu velmi dobře a v zahraniční 

konkurenci se rozhodně neztratili. Eliška Stejskalová připomněla, ţe tvorba katalogu nebyla 

jednoduchá, protoţe mnohé zahraniční přihlášky byly nečitelné a řada zvířat byla nepřesně 

přihlášena. Peter Ţuffa a Ivan Pavel uvedli, ţe naši posuzovatelé, byť posuzovali v náročných 

podmínkách a zcela jiným systémem, neţ jaký je u nás, zvládli úkol se ctí. Německý způsob je 

odlišný, příliš nesleduje detaily. Účastníci jednání konstatovali, ţe během výstavy se jistě vyskytly 

drobnější chyby, ale celkově lze říci, ţe daná akce se zdařila. Ladislav Štolba vysoce ocenil přínos  

Klubu chovatelů českých hus a Klubu chovatelů českých plemen slepic, jeţ díky vystaveným  

zvířatům a také díky ukázkové expozici udělaly pro EV velký kus práce. Konstatoval, ţe ukázková 

expozice mohla být umístěna „více na očích“. Oběma klubům bude zasláno písemné poděkování.    
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   Ing. František Šonka seznámil přítomné se soutěţí v kokrhání kohoutů, jeţ původně měla být 

vyhlášena jiţ na EV, ale z důvodů veterinárních podmínek od ní bylo ustoupeno. Soutěţ bude  

vyhlášena na některých příštích výstavách. Dále Ing. František Šonka uvedl, ţe ke zpestření 

výstavy by určitě přispěla třeba i expozice kuřat, jeţ by se líbila především dětem. V této 

souvislosti oslovil Ing. Ivetu Prombergerovou, PhD., jeţ má v ÚOK CHD práci s dětmi a mládeţí 

na starosti, a zároveň je i členkou ÚKPM. Ladislav Štolba uvedl, ţe Ing. Iveta Prombergerová, 

PhD. by se mohla tohoto úkolu zhostit ve spolupráci s celou ÚKPM.         

   Poté se komise dohodla, ţe všem, kteří se na přípravě a realizaci EV v sekci drůbeţe aktivně 

podíleli, bude písemně poděkováno (formou diplomu). 

USNESENÍ 04/2/2/1: Klubu chovatelů českých hus a Klubu chovatelů českých plemen 

                                     slepic bude zasláno písemné poděkování za angaţovanost při EV 

                     04/2/2/2: ÚOK CHD písemně - formou diplomu - poděkuje všem aktivním 

                                     spolupracovníkům, jeţ se podíleli na přípravě a realizaci EV (v  

                                     sekci drůbeţe). 

      

Ad 3)  Školení posuzovatelů a adeptů 

   Školení posuzovatelů se bude konat ve dnech 5.-6. února 2005 v Čáslavi. Tématem školení budou 

lehlá plemena drůbeţe. V sobotu budou na školení přizváni i předsedové Klubu chovatelů 

lehgornek, vlašek, českých plemen slepic a hamburčanek (na náklady klubů). Rovněţ budou 

pozváni i slovenští posuzovatelé drůbeţe. Odborné přednášky povedou i někteří noví posuzovatelé 

drůbeţe. 

USNESENÍ 04/2/3/1: Školení posuzovatelů drůbeţe a adeptů se bude konat ve dnech 

                                     5.-6. února 2005 v Čáslavi. Tématem - lehká plemena drůbeţe. 

                                     Na školení budou přizvání předsedové Klubu chovatelů leghornek, 

                                     vlašek, českých plemen slepic a hamburčanek.   

         

Ad 4)  Různé, diskuse, závěr  

   Ivan Pavel uvedl, ţe vzhledem k opakovaným (a oprávněným) stíţnostem na posuzovatele 

drůbeţe Jiřího Odráţku navrhuje výbor posuzovatelů ÚOK CHD pozastavit tomuto posuzovateli 

činnost.  Členové ÚOK CHD s návrhem souhlasili, Jiřímu Odráţkovi bude zaslán doporučený 

dopis s oznámením o pozastavení činnosti, do časopisu Chovatel bude dáno upozornění pro ZO 

ČSCH. O dalším postupu bude s Jiřím Odráţkou jednáno na školení posuzovatelů.  

   Na VÚŢV bude vznesen dotaz ohledně školení pro posuzovatele drůbeţe, na jehoţ základě 

obdrţí posuzovatelé potvrzení s kulatým razítkem a budou vedeni jako hodnotitelé drůbeţe.  

   V roce 2005 budou v testovací stanici drůbeţe v Opavě testovány araukany a australky. Násadová 

vejce budou dodána do 7. dubna 2005 na adresu Roberta Víchy. Kluby budou včas informovány 

doporučeným dopisem. Za jedno násadové vejce bude klubům proplacena částka 3,-Kč.     

   Ing. František Šonka přečetl ţádost OO ČSCH Beroun - adresovanou Ing. Jaroslavu 

Kratochvílovi, CSc., o urychlené vydání Vzorníku plemen drůbeţe. Na toto téma bude jednáno 

samostatně - pravděpodobně při školení posuzovatelů drůbeţe.  

   Ing. Richard Konrád upozornil, ţe ZO pravděpodobně budou mít potíţe při kontrolách, jeţ budou 

kontrolovat rozměry klecí na výstavách. (Řád upravující podmínky vystavování zvířat obsahuje 

řadu kompromisů, původní varianta byla pro chovatele daleko více neschůdná.).ÚOK CHD dále 

pověřila Ing. Richarda Konráda, aby při jednání na Státní veterinární správě projednal moţnou 

změnu týkající se veterinárních podmínek pro vystavovaná zvířata. 

USNESENÍ 04/2/4/1:  ÚOK CHD a výbor posuzovatelů pozastavily Jiřímu Odráţkovi 

                                      posuzovatelskou činnost. Jiří Odráţka obdrţí písemné vyrozumění, 

                                      v časopise Chovatel bude vytištěno upozornění pro ZO.  

                    04/2/4/2:   Na VÚŢV bude vznesen dotaz ohledně školení pro posuzovatele 

                                     a přiznání statutu hodnotitel. 

                   04/2/4/3:   V roce 2005 budou testovány araukany a australky, za jedno dodané 

                                     násadové vejce bude klubům zaslána částka 3,-Kč.  

                   04/2/4/4:   Ing. Richard Konrád projedná při jednání na SVS moţnost změnění 

                                    veterinárních podmínek pro drůbeţ.  

 

Jednání ÚOK CHD bylo zakončeno ve 14.30 hod. 

                                                                                    Ing. František Šonka 

                                                                                    předseda ÚOK CHD 

Zapsala - E. Stejskalová 


